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         Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 

IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 
 
Datum: 4. května 2023 
Místo: zasedací místnosti provozní budovy na skládce  
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Bc. Skružná Andrea, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Mgr. Panaš 
Petr, Ing. Šenfeldr Tomáš, Bc. Čechová Martina, Tomášek René., Ing. Feiklová Lenka, Ing. Červený Richard 
Nepřítomni: Ing. Padělek František, Ing. Krejčí Vojtěch, Procházková Lenka 
Hosté: Ing. Bešta Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
 
Zasedání  rady  „SONO“  bylo  svoláno  předsedou  Sdružení  na  den  4.  5  2023  od  9,00  hod.  Program  jednání  dle 
zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Rámcové informace o sdružení a s.r.o. 
3/ Volba předsedy sdružení 
4/ Hospodaření sdružení za období leden – březen 2023 
5/ Nové způsoby nakládání s komunálním odpadem 
6/ Spolupráce s obcí Siřejovice 
7/ Informace ‐ hutnící technika 
8/ Různé, diskuze 
9/ Závěr 

 
Ad  1/  Jednání  Rady  zahájil  v 9,00  hodin  předsedající  Ing.  Petr Medáček,  přivítal  zúčastněné,  provedl  kontrolu 
usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu 1. zasedání rady SONO.  
Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů      zdrželi se: 0 hlasů  
 
Následně byla provedena kontrola usnesení rady z 9.3.2023: 
‐ schváleno: závěrečný účet za rok 2022 a účetní závěrka za rok 2022 včetně rozdělení HV 
 ‐ další projednané body byly vzaty na vědomí, jednalo se zejména o body  

  informace o  jednání se zástupci města Litoměřice,  informace o VŘ na kompaktor a projektu zpracování 

dřeva a dřevěných výrobků 

‐  následovala příprava členské schůze včetně přípravy kandidátek do jednotlivých orgánů 

Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů      zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 1/1/2023: 

Rada  „SONO“  schvaluje  program  1.  zasedání  rady  Sdružení  obcí  pro  nakládání  s odpady  a  bere  na  vědomí 

informaci předsedy o kontrole usnesení. 

 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu programu. 
 
Ad 2/ Rámcové informace o sdružení a s.r.o. 
Předsedající  Ing. Medáček považuje za důležité seznámit nové členy rady se základními  informacemi o sdružení 
(zkr. SONO), dceřiné společnosti SONO PLUS, s.r.o. a obsazení jednotlivých orgánů v obou společnostech. Důležité 
je uvědomit  si,  že byť  jsem  zástupcem obce/města,  jsem  členem orgánu  sdružení nebo  s.r.o. a  svá  rozhodnutí 
činím v zájmu těchto společností. 
Historie sdružení obcí se váže k roku 1994 a k záměru vybudování zabezpečené skládky pro ukládání komunálních 
odpadů  z území okresu  Litoměřice. V březnu 1995 proběhla  kolaudace a  zařízení bylo uvedeno do  zkušebního 
provozu. Nejvyšším orgánem svazku obcí „SONO“  je členská schůze, výkonným orgánem  je rada sdružení, která 
řídí  činnost  v období mezi  členskými  schůzemi,  statutárním  zástupcem  sdružení  je  předseda  rady  a  jednatel. 
Dohled nad hospodařením v souladu se zákonem a rozpočtem zajišťují členové finančního výboru a na plnění  
 
 



2 
 

 
usnesení  z rady  a  členské  schůze  dohlíží  kontrolní  výbor.  Volby  do  vyjmenovaných  orgánů  proběhly  na  jarní 
členské schůzi dne 21.3.2023.  
Provozování  skládky  v podnikatelském  prostředí  neziskovým  subjektem  bylo  složité  a  „zkostnatělé“  (zásadní 

rozhodnutí mohlo  být  přijímána  pouze  2x  ročně  na  členské  schůzi),  a proto byl  v roce 1997  iniciován  vznik provozní 

organizace,  která by na  sebe převzala  veškeré  rizika  z podnikání a provozní  záležitosti  spojené  s provozováním 

skládky. V roce 1998 tak byla založena dceřiná společnost SONO PLUS s.r.o., jehož jediným vlastníkem je Sdružení 

obcí  pro  nakládání  s odpady.  Vlastník  pronajal,  počínaje  dnem  1.5.1998,  za  úplatu  veškerý  majetek  a 

infrastrukturu určenou  a  vybudovanou  k  zajištění provozu  skládky,  v roce 2011 byl pronajatý majetek  rozšířen  

o kompostárnu a pořízenou techniku na výrobu kompostu.  

Orgány společnosti: nejvyšším orgánem s.r.o. dle zákona je Valná hromada akcionářů, v našem případě vykonává 
funkci valné hromady, jediný společník ‐ majitel, tedy Sdružení obcí pro nakládání s odpady. Rozhodnutí tohoto 
společníka  v působnosti  valné  hromady  podle  stanov  sdružení  vykonává  rada  sdružení  a  zápis  o  rozhodnutí 
v působnosti valné hromady podepisuje  statutární  zástupce  sdružení, v případech předepsaných  zákonem musí 
mít rozhodnutí formu notářského zápisu (dále jen „VH“). 
Statutárním orgánem s.r.o. jsou 2 jednatelé, kteří jsou voleni, případně odvoláváni „VH“.  
Kontrolním orgánem s.r.o. je dozorčí rada, která má 5 členů, které volí a odvolává „VH“. 
Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů      zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 1/2/2023: 

Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace předsedy rady o základních informacích týkající se Sdružení 

obcí pro nakládání s odpady a dceřiné společnosti SONO PLUS, s.r.o. 

 
3/ Volba předsedy sdružení 
Předsedající  Ing. Medáček  citoval  stanovy, ustanovení  týkající  se nově  zvolených  členů  rady. Uvedl,  že  funkční 

období člena rady je čtyřleté a začíná bezprostředně po volbě nové rady. Rada je usnášení schopná, je‐li na jejím 

zasedání přítomno alespoň sedm členů. Rada činí svá rozhodnutí prostou většinou všech členů. Dále uvedl, že člen 

rady může  být  ze  své  funkce  odvolán  členskou  schůzí  nebo  se může  své  funkce  vzdát  doručením  písemného 

oznámení o vzdání  se  funkce předsedovi  rady. Pokud klesne počet  členů  rady pod  sedm  členů, konají  se nové 

volby  rady.  Kooptace  z  náhradníků  je možná.  Pokud  neklesne  počet  členů  pod  hranici  stanovenou  pro  novou 

volbu rady, může rada se souhlasem kontrolního výboru jednotlivé členy rady kooptovat z náhradníků zvolených 

členskou  schůzí.  Při  kooptaci  se  v  zásadě  dodržuje  pořadí  náhradníků  stanovené  při  volbě  členskou  schůzí. 

V odůvodněných případech  lze udělat výjimku  (náhradníci pro město Lovosice a Roudnice n.L.). Bezprostředně  

po  zvolení  do  svých  funkcí  mají  členové  rady  ze  svého  středu  zvolit  předsedu  ‐  ten  řídí  činnost  rady, 

v nepřítomnosti ho zastupuje jednatel nebo pověřený člen rady. Rada zasedá dle potřeby, nejméně 6x ročně.  Na 

návrh  členky  rady a předsedkyně dozorčí  rady SONO PLUS, s.r.o. byl hlasován návrh na obsazení postu předsedy  

Ing.  Petrem Medáčkem,  který  tuto  funkci  vykonával  dosud,  velmi  dobře,  odborně  a  zodpovědně.  Ing. Medáček 

poděkoval za projevenou důvěru a návrh přijal.  

Hlasování:   Souhlas:   9 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů      zdrželi se: 1 hlasů  
Přijato usnesení č. 1/3/2023: 

Členové rady „SONO“ schválili Ing. Petra Medáčka do funkce předsedy rady sdružení. 

Ad 4/ Hospodaření sdružení za období leden – březen 2023 
Paní  Zubáková  seznámila  členy  rady  s výsledky  hospodaření  sdružení  za  období  leden  až  březen  2023. 

Hospodaření za toto období se příliš nezměnilo od prezentace výsledků hospodaření na členské schůze, což bylo 

období  leden  – únor  2023, převody dle  rozhodnutí  členské  schůze byly provedeny  až  v dubnu,  v účetnictví  se 

projeví  také  až  v dubnu.  Rozpočtové  příjmy  celkem  ve  výši  56.357,28  Kč  jsou  plněny  na  0,39  %  rozpočtu  a 

rozpočtové  výdaje  ve  výši  34.226,93  Kč  jsou  čerpány  na  0,24 %  rozpočtu,  vyrovnáno  je  financováním  ve  výši 

22.130,35  Kč  (přebytek  rozpočtu).    Příjmy  – doplatek  svozu DNO  2022  a úroky,  výdaje  – daňové poradenství, 

audit, vedení UCT.   
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Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů      zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 1/4/2023: 

Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace o hospodaření sdružení v období leden – březen 2023. 

Ad 5) Nové způsoby nakládání s komunálním odpadem 
 
Ing.  Medáček  úvodem  řekl,  že  obce  jsou  základním  článkem  při  nakládání  s komunálními  odpady.  Zákon  

o odpadech stanovil, že využitelné komunální odpady je možné ukládat na skládky pouze do roku 2029. Od roku 

2030  bude  platit  zákaz  skládkování  u  odpadů  o  stanovené  výhřevnosti,  odpady  překračující  limitní  hodnotu 

parametru biologické stability a recyklovatelné odpady (jinými slovy odpady, které  je možné energeticky využít, 

biologicky rozložit či recyklovat).  Je nejvyšší čas rozhodnout, jak budeme v regionu postupovat při likvidaci těchto 

odpadů v budoucnu, zda  tuto problematiku budou  řešit obce samostatně či zda budeme postupovat společně. 

POH ÚK předpokládal, že bude postaveno zařízení pro energetické využití odpadů v Komořanech  (bez dotace  je 

projekt  neživotaschopný  a  pro  poskytnutí  úvěru  zatím  chybí  závazné  smlouvy  s městy,  předsmluvní  ujednání 

bankám nestačí) nebo se bude odpad lisovat a vozit do německých spaloven. Další variantou, jak postupovat při 

naplňování  cílů  POH  ÚK,  je  partnerství  soukromého  a  veřejného  sektoru.  Tuto  cestu  pro  nás  představuje 

spolupráce  se  společností  PGP  Terminal,  a.s.,  která  chce  ve  spolupráci  s  partnery  vybudovat  a  dlouhodobě 

provozovat  technologické  bezodpadové  zařízení  na  bázi  plazmového  zplyňovacího  procesu,  kdy  ze  vstupního 

odpadu  vznikají  nové  produkty,  které  nalézají  plnohodnotné  opětovné materiálové  nebo  energetické  využití. 

Podrobnosti k této tématice zazněly na schůzce s p. Břenkem minulý týden. 

Plazmové zplyňování odpadu představuje nejprogresivnější způsob  transformace materiálově nevyužitelné  části 

odpadu. Princip této inovativní technologie spočívá v termickém vytřídění a rozkladu vstupních látek za vysokých 

teplot a následné opětovné slučování anorganických a organických prvků těchto vstupních látek do dvou finálních 

výstupních  produktů,  které  jsou  syntézní  plyn  a  tuhý  vitrifikát,  který  lze  výhodně  využít  ve  stavebnictví,  více 

https://www.pgpt.cz/media/attachments/2023/01/13/rev‐pb_2023_pgpt_plazm‐‐zplynovani.pdf.  

S těmito  základními  informacemi  o  nové  technologii  by  bylo  vhodné  seznámit  starosty  všech  členských  obcí 

formou seminářů, které se uskuteční po menších skupinách, prostor bude dán všem a hlavně bude vítána diskuze 

ohledně této problematiky. 

Tento  projekt  by měl  velkou  šanci  získat  podporu  z operačního  programu  Spravedlivá  transformace,  program 

zaměřený na  řešení dopadů odklonu od uhlí v nejvíce  zasažených uhelných  regionech, který poskytne  finanční 

prostředky na transformaci ekonomiky. Lze z něho financovat nejenom samotné pořízení nových technologií pro 

zelenější  energii  a  snižování  emisí  skleníkových  plynů,  ale  podpora  může  být  čerpána  i  na  zpracování 

předprojektové přípravy – studie proveditelnosti, která důsledně prozkoumá a zpracuje souhrn  informací, které 

ovlivňují samotný návrh stavby a následné povolení celého projektu u jednotlivých dotčených úřadů a poté získání 

stavebního povolení stavby na stavebním úřadě.   

Souhlas:    10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů                  zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 1/5/2023 
Rada bere na vědomí  informace o  činnosti sdružení a novém způsobu nakládání s odpadem  ‐ podrobnostech 
projektu technologického bezodpadového zařízení na bázi plazmového zplyňovacího procesu. 
 
Souhlas:    10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů                  zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 1/6/2023 
Rada  schvaluje  konání  seminářů  se  záměrem  seznámit  s  uvažovanou  technologií  pro  nakládání  
s odpady po roce 2029 zástupce členských obcí. První skupina (členové rady + nejbližší obce kolem skládky) bude 
pozvána  na  seminář,  který  se  uskuteční  v období  od  17.  –  25.5.2023  v zasedací  síni  Městského  úřadu 
v Třebenicích. Další skupina obdrží písemné pozvánky následně. 
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Ad 6/ Spolupráce s obcí Siřejovice 
Předsedající  zopakoval,  že  se  snaží  o  spolupráci  s obcí  Siřejovice,  je  nápomocen  při  zjišťování  informací 
o plánovaném obchvatu obce Siřejovice v ZÚR ÚK a účastnil se společně s pí. starostkou  jednání na  investičním 
odboru krajského úřadu, chce maximálně spolupracovat a být nápomocen při řešení problémů s dopravou v obci 
a zajištěním dopravní obslužnosti skládky.  
Paní  starostka  Feiklová uvedla,  že  informovala  členy OZ o  výstavbě  zamýšleného  zařízení na  skládce  –  většina 
zastupitelů s tímto nesouhlasí a zástupci obce Siřejovice požadují najít  jiné prostory a zde vybudovat zamýšlené 
zařízení. Dále paní starostka informovala, že se sešla se starosty obce Vrbičany a Chotěšov, aby připravili podklady 
k nové  trase obchvatu. Ta původní  je, vzhledem k zamýšlenému  rozvoji obce směrem ke skládce, už v podstatě 
nevyhovující,  obchvat  by měl  jít  po  jiné  trase.  Vzhledem  k velikosti  dobývacího  prostoru  cementárny  by  však 
obchvat musel  procházet  po  druhé  straně  lomu  a  to  by  byl megalomanský  projekt,  jehož  zbudování  by  stálo 
obrovské  finanční prostředky. Z tohoto důvodu by bylo vhodnější nalezení  jiné  lokality pro vybudování zařízení. 
Předsedající uvedl, že by  se  rád zúčastnil veřejného zasedání  zastupitelstva a vysvětlil zastupitelům a občanům 
princip  zamýšlené bezkomínové  technologie – pro vytvoření vlastního názoru  je  zapotřebí načerpat  informace, 
odstranit pochybnosti z neznáma o tomto záměru. Strach z realizace projektu může vzniknout rovněž z částečné 
neinformovanosti nebo šíření polopravd či nepravdy. 
 
Souhlas:    10 hlasů      nesouhlas: 0 hlasů                  zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 1/7/2023 
Rada bere na vědomí informace o spolupráci s obcí Siřejovice za účelem zajištění dopravní obslužnosti skládky. 
 
Ad 7/ Informace ‐ kompaktor 
P.  Krycner  společně  s  pí.  Zubákovou  informovali  o  nových  poznatcích,  které  směřují  k zajištění  nákupu  nové 
hutnící techniky – kompaktoru. V rámci předběžné tržní konzultace byla ověřena reálnost technických parametrů 
u 2 typů kompaktoru.  Technické parametry strojů a cena se staly hodnotícím kritériem ve výběrovém řízení, které 
bylo bodově hodnoceno.   Zadávací řízení bylo uveřejněno na Profilu zadavatele a ve Věstníku veřejných zakázek 
s přesahem  do Unijní  věstníku  TED,  a  to  vzhledem  k charakteru  nadlimitní  veřejné  zakázky.  Lhůta  pro  podání 
nabídky  byla  stanovena  na  4.4.2023  do  10:00  hodin.  Obdrželi  jsme  2  nabídky,  výsledky  hodnotících  kritérií 
technických parametrů byly celkem vyrovnané s mírným náskokem společnosti, která nabízela kompaktor TANA. 
Nejvíce  bodovaným  kritériem  byla  nabídková  cena  a  v té  jednoznačně  zvítězil  druhý  účastník,  který  nabídl 
nástupce naší stávající hutnící techniky BOMAG, s nabídkovou cenou 8.983.000,‐ Kč bez DPH. 
Usnesení č. 1/8/2023 
Rada bere na vědomí informace o průběhu a výsledcích vyhlášeného výběrového řízení na skládkovou hutnící 
techniku – kompaktor. 
  
Ad 8/ Různé, diskuze 

Příští termín jednání rady – 22.června 2023 od 8,30 hodin na skládce. 

Předsedající  konstatoval,  že  žádný  z přítomných  členů  rady  nevznesl  požadavek  na  zařazení  dalšího  bodu  do 
programu jednání, a proto zasedání v 11,45 hodin ukončil.  

 
Předsedající:        Ing. Petr Medáček 
 
 
V Želechovicích dne 4. května 2023       
Zapsala: V. Zubáková       
 
 
 
 
 
 
 


